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Č.j.: MmP 163904 / 2023 

 
 

VÝPIS 
ZÁPIS ZE 3. ŘÁDNÉHO JEDNÁNÍ 

BEZPEČNOSTNÍ RADY OBCE S ROZŠÍŘENOU PŮSOBNOSTÍ 

konaného 5. prosince 2023 

 

 

Přítomnost:    viz prezenční listina 
               
Začátek jednání:  14:00 hod 
Ukončení jednání:  15:00 hod 
Místo konání:   nám. Republiky 12, Pardubice 
 

 

Program jednání: 
 
1. Zahájení 3. řádného jednání bezpečnostní rady 
2. Schválení programu 3. řádného jednání bezpečnostní rady 
3. Informace o stavu koncových prvků jednotného systému varování a vyrozumění na území ORP 

Pardubice 
4. Finanční zabezpečení připravenosti na mimořádné události nebo krizové situace a jejich řešení ve 

správním obvodu ORP na rok 2024 
5. Schválení Pracovního plánu BR ORP Pardubice na kalendářní rok 2024 
6. Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
7. Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 

obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
8. Různé, diskuse 
9. Závěr 
 

 

 
K bodu 1) 
Zahájení 3. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Přivítal všechny účastníky jednání a zahájil 3. řádné jednání Bezpečnostní rady obce s rozšířenou 
působností Pardubice (dále „BR ORP“). 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 2) 
Schválení programu 3. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Vyzval přítomné k případnému doplnění programu 3. řádného jednání, což se nestalo a program 
jednání byl schválen v navrženém rozsahu. 
 
Přijato usnesení BR ORP  8 / 2023 (8 přítomných členů, z toho 8 pro) 
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K bodu 3) 
Informace o stavu koncových prvků jednotného systému varování a vyrozumění na území ORP 
Pardubice 
 
Kyncl J. 
Seznámil se stavem koncových prvků varování na území města Pardubic a území obce s rozšířenou 
působností Pardubice (dále „ORP Pardubice“). Od posledního projednávání této problematiky v roce 
2021 došlo k navýšení počtu elektronických sirén na počet 21 ks, které tak tvoří již 2/3 z celkového 
počtu všech sirén na území města, což je pozitivní vývoj. Na území ostatních obcí ve správním obvodu 
ORP Pardubice došlo za poslední 2 roky pouze k navýšení o 1 ks elektronické sirény. Ke zlepšování  
u ostatních obcí dochází však i v případě napojování místních informačních systémů na KOPIS HZS 
Pardubického kraje. 
 
Požádal ředitele ÚO HZS Pardubického kraje, aby v případě, pokud by opět došlo k závadě na 
nějakém koncovém prvku varování, který není v majetku města, o informování operačního střediska 
městské policie nebo přímo některého z pracovníků oddělení krizového řízení kanceláře primátora 
(dále „KP-OKŘ“). Jedině tak může město uvést např. na webových stránkách informaci o tom, že se 
jednalo o závadu, neboť u posledního případu se na město snesla neoprávněná kritika, neboť se 
nejednalo o jeho koncový prvek varování a o této závadě se pracovníci KP-OKŘ dozvěděli až po jejich 
příchodu do zaměstnání, tedy se zpožděním několika hodin. Teprve poté byla informace na web města 
umístěna. 
 
Černovský V. 
Hasičský záchranný sbor kraje se snaží udržet stávající systém varování na území kraje, a to  
i starých elektrických rotačních sirén, v provozuschopném stavu. 
 
Přijato usnesení BR ORP  9 / 2023 (8 přítomných členů, z toho 8 pro) 
 
 
K bodu 4) 
Finanční zabezpečení připravenosti na mimořádné události nebo krizové situace a jejich řešení 
ve správním obvodu ORP na rok 2024 
 
Kyncl J. 
Na úvod zmínil, že statutární město Pardubice, tak jako i všechny ostatní obce, musí, v souladu se 
zákonem o krizovém řízení, ve svém rozpočtu vyčleňovat finanční prostředky k zajištění přípravy na 
krizové situace a v rozpočtu současně vytvářet účelovou rezervu finančních prostředků na řešení 
krizových situací a odstraňování jejich následků. Město Pardubice vždy bralo připravenost na možné 
mimořádné události respektive krizové situace vážně a ve svém rozpočtu pravidelně vyčleňuje finanční 
prostředky na záležitosti, které s touto problematikou souvisí. Jedná se například o doplňování, 
respektive obměnu a ošetřování materiálu civilní ochrany, který je využitelný při evakuaci osob, jejich 
nouzovém přežití, ale i o rozvoj a udržení funkčnosti koncových prvků varování osob a stálých úkrytů 
civilní ochrany, jež jsou v majetku města. Část finančních prostředků je přímo v rozpočtové kapitole 
kanceláře primátora – oddělení krizového řízení, podstatná rezerva je však součástí krizové rezervy 
města v kapitole 598. 
 
Přijato usnesení BR ORP  10 / 2023 (8 přítomných členů, z toho 8 pro) 
 
 
K bodu 5) 
Schválení Pracovního plánu BR ORP Pardubice na kalendářní rok 2024 
 
Kyncl J. 
Na úvod tohoto bodu vysvětlil důvod schvalování pracovního plánu a seznámil s pravidelně 
projednávanými body. Na podzimním 5. řádném jednání bude projednána 3. verze Dílčího plánu 
obrany ORP Pardubice, neboť již nyní obdrželo oddělení krizového řízení nové požadavky ze strany 
KVV Pardubice, týkající se zejména případného zajištění dodávek věcných prostředků, služeb, ale  
i movitého majetku pro potřeby AČR. Připomenul, že na jarním jednání předkládají zástupci všech 
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složek zprávu o činnosti a připravenosti, přičemž všichni obdrží opět předem informaci i šablonu pro 
zpracování tohoto bodu jednání. Návrh na doplnění pracovního plánu nebyl přednesen a v předložené 
podobě byl přijat. 
 
Přijato usnesení BR ORP  11 / 2023 (8 přítomných členů, z toho 8 pro) 
 
 
K bodu 6) 
Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
 
Kyncl J. 
Seznámil s informacemi z 2. řádného jednání BR Pardubického kraje, které se uskutečnilo 21. září 
2023, a které oddělení krizového řízení obdrželo. Upozornil na zprávu o vyhodnocení kontrol plánu 
fyzické ochrany objektů, a to provozovatelů zařazených do kategorie A nebo B dle zák. č. 224/2015 
Sb., o prevenci závažných havárií, kdy nebyly kontrolou zjištěny žádné nedostatky. 
 
Na závěr upozornil na bod 13., ve kterém se píše o stále probíhajícím zajišťování ubytování pro 
válečné uprchlíky z Ukrajiny, kterým byla udělena dočasná ochrana a informoval o počtech osob 
s pobytovým oprávněním, počtech ubytovaných osob a dostupných ubytovacích kapacitách na území 
ORP Pardubice a území města. KP-OKŘ údaje zjišťuje a vede od dubna 2022, původně 1x týdně, 
následně 2x měsíčně a nyní stále ještě v měsíčních intervalech. Počet osob s uděleným pobytovým 
oprávněním v Pardubicích od září 2023 opět mírně roste, což může být způsobeno nástupem zimy  
a obavou občanů Ukrajiny z útoků na jejich energetickou kritickou infrastrukturu. 
 
Přijato usnesení BR ORP  12 / 2023 (8 přítomných členů, z toho 8 pro) 
 
 
K bodu 7) 
Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
 
Halda J. 
Informoval, že situace na území města je z pohledu městské policie standardní, zvýšený výskyt 
kriminality není, naopak se zmenšil počet cizích státních příslušníků, se kterými byly řešeny přestupky 
pod vlivem alkoholu. Minulý týden bylo na území města podezření na výskyt ptačí chřipky, které se 
naštěstí nepotvrdilo. Občas jsou dílčí problémy v lokalitě bývalé TMS, kde se nyní schází více osob, 
což se řeší s odborem sociálních věcí a starosta městského obvodu Pardubice I. navíc zvažuje do této 
lokality umístit kameru, která bude napojena do městského kamerového systému. 
 
Černovský V. 
Z pohledu HZS Pardubického kraje žádné problémy nenastaly. Na dotaz vysvětlil způsob provádění 
kontrol u právnických osob, u nichž došlo k většímu požáru, jak se stalo nedávno v lokalitě 
SemtinZone. 
 
Hylák M. 
Ve stručnosti popsal situaci v AČR s ohledem na mezinárodní dění a zvyšující se nároky na personální, 
ale i logistické zabezpečení ozbrojených sil.  
 
Tomášek L. 
Bezpečnostní situace ve městě se nijak nevymyká předchozímu stavu, žádné větší problémy se 
neobjevují. Upozornil, že na situaci z pohledu menšího shromažďování se skupin určitých osob okolo 
Paláce Pardubice a v přilehlých lokalitách, však může mít vliv i horší počasí. K celkovému zlepšení této 
situace však přispěla určitě jak preventivní, tak i represívní opatření. 
 
Kupka D. 
Upřesnil informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje, týkající se vytvořeného Týmu 
specializovaných činností, který do 1. února 2023 působí ze základny v Pardubičkách. 
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Nadrchal J. 
Informoval o postupu města v případě zvětšujícího se počtu míst s volným prodejem určitých látek, 
které lze označit za legální drogy. Bohužel stávající legislativa městu nedává příliš možností s touto 
problematikou něco zásadnějšího dělat. 
 
Rychtecký J. 
Na základě informací od terénních pracovníků je drogová scéna na území města v podstatě stabilní, 
počet osob užívajících Pervitin se pohybuje okolo 250-300 osob. Dále zmínil situaci ve školách, a to 
s ohledem na stále vysoký počet ukrajinských dětí, kdy město schválilo vznik soukromé školy, kde 
probíhá výuka v českém i ukrajinském jazyce, a která je již v současné době zcela naplněna. Město na 
problémy ve školském systému z tohoto pohledu opakovaně MŠMT upozorňuje, přičemž pokud by 
nastala nějaká další větší uprchlická krize, již nebude možné další děti do škol umístit. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 8) 
Různé, diskuse 
 
Kyncl J. 
Informoval o zpřístupnění prostor stálého úkrytu civilní ochrany na adrese Erno Košťála 1012 pro 
veřejnost, která projevila poměrně velký zájem a hned v prvním termínu jej navštívilo 400 lidí. Exkurze 
se zúčastnila „zkušebně“ jedna 4. třída základní školy a i v tomto případě se to shledalo s poměrně 
velkým zájmem a úspěchem. Od ledna se již budou základní školy moct přihlásit na exkurzi respektive 
na praktickou výuku v oblasti ochrany obyvatelstva, na jaře a na podzim se počítá opět s otevřením pro 
širokou veřejnost. 
 
Rychtecký J. 
Informoval o městem finančně podporovaném programu „Hrdinové a děti“ a poděkoval hasičům, 
městské policii a vojákům, kteří se do něj již v letošním roce zapojili. V příštím roce by město v tomto 
chtělo pokračovat, protože školy i tuto aktivitu přivítaly a zmínil i případné možné zapojení Zdravotnické 
záchranné služby Pardubického kraje a Policie ČR. Smyslem projektu je naučit děti překonávat strach  
a nejrůznější překážky. Zmínil i další projekt města, do kterého je zapojena městská policie společně se 
Střední průmyslovou školou chemickou Pardubice, a který je zaměřen na zvýšení bezpečnosti na 
přechodech pro chodce zejména v době, kdy chodí děti ráno do škol. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 9) 
Závěr 
 
Nadrchal J. 
Poděkoval za účast na jednání a uvedl, že příští řádné jednání se uskuteční v červnu 2024. 
Přílohy  Prezenční listina 3. řádného jednání BR ORP 
  Písemné materiály pro 3. řádné jednání BR ORP 

Usnesení přijatá na 3. řádném jednání BR ORP 
 
 
V Pardubicích dne 5. prosince 2023 
 
 
 
Za správnost výpisu: Ing. Jiří Kyncl 

vedoucí oddělení krizového řízení   
tajemník bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností 
podepsáno elektronicky 
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